

Referat af Styregruppemøde 10.08.2016 kl. 13.00-15.00 Globalt Fokus, Salen	
Deltagere	<p>Vagn Berthelsen, Oxfam IBIS; Jakob Fjalland, WWF; Jan Ole Haagensen, Verdens Skove; Kirsten Auken, Danmission; Erik Vithner, CISU; Tania Detlefsen, Sex&amp;Samfund; Lehnart Falk, ADRA; Birgitte Qvist-Sørensen, FKN; Jørgen Estrup, FN-Forbundet; Alexander Ege, CARE; Kristian Høyen, Dansk Handikap; Laust Leth Gregersen, Red Barnet og Berit Asmussen, Globalt Fokus.</p> <p><b>Afbud fra:</b> Laura Kirkegaard, Aidsfondet; Jann Sjursen, Caritas; Gunvor Thomsen, DUF.</p> <p><b>Udeblivelse uden afbud:</b> Said Hussein, Somali Diaspora</p> <p>Referent: Kira Boe, Globalt Fokus</p>
Punkt 1	<p><b>Godkendelse af referat og dagsorden</b></p> <p>Referat godkendt uden bemærkninger.</p> <p>Dagsorden godkendt med ændring af rækkefølge (se herunder).</p>
Punkt 2	<p><b>Arbejdsplan 2017</b></p> <p>Berit Asmussen præsenterede forslag om forenklet arbejdsplan, der bliver mere løbende, hvor medlemmer bl.a. på baggrund af refleksionsaktiviteter (M&amp;E) inddrages i en fortsat udvikling af delmål og aktivitetsplaner for overordnede strategiske fokusområder og metodiske spor.</p> <p>Planen blev godkendt af Styregruppen med forslag til konkrete ændringer i dokumentet. Sekretariatet indarbejder disse, hvorefter SG's indstilling til Arbejdsplan 2017 er klar til fremsendelse ifm. puljekonsultation og generalforsamling.</p> <p>[Endelig Arbejdsplan 2017 vedhæftes dette referat]</p>
Punkt 3	<p><b>Mandat ift Dialogforum</b></p> <p>Lægges sammen med punkt 6 om implementeringen af verdensmålene.</p>
Punkt 4	<p><b>Udviklingspolitisk Strategi</b></p> <p>Laust Leth Gregersen foreslog at, hvis GF medlemmerne bliver ramt uens af besparelser på finansloven, så skal GFs sekretariat støtte op - primært med arbejdskraft, analyser, politisk arbejde etc. ift. de ramte organisationer. Dette gælder ikke pressearbejde eller offentlige udtalelser.</p> <p>Dette blev godkendt af SG.</p> <p>SG havde en holdnings- og rygteudveksling vedrørende vedtagelse af Strategien samt FFL17.</p>

	<p>GF vil bredt kunne stå sammen særligt om 3 emner:</p> <ul style="list-style-type: none"><li>- Behovet for forudsigelighed i civilsamfundsarbejdet (langsigtet arbejde, omstillinger skal ske over længere tid)</li><li>- Faglighed og saglighed i begrundelse for ændringer i civilsamfundsstøtten – ingen politiske beslutninger</li><li>- Imod besparelser på Civilsamfundsbianden samt bianden overordnet</li></ul> <p>Sekretariatet og FU tager kontakt til URU (vedr. strategi) og Marting Bille (vedr. strategi, FL17, modaliteter etc.)</p> <p>[Sekretariatet laver oversigt over asyltal og udviklingsbianden og rundsender til SG.]</p>
Punkt 5	<p><b>Puljen</b></p> <p>Orientering ved Marianne Bo Paludan fra sekretariatet. Forslag fremsat omkring ny forperson for bevillingsudvalget samt forslag om tilføjelse til regler vedr. Bevillingsudvalget. Konkret at der skrives ind, at personerne i bevillingsudvalget bliver valgt til 2 år med mulighed for forlængelse.</p> <p>Begge dele blev vedtaget af Styregruppen.</p> <p>Marianne Bo Paludan gjorde derudover opmærksom på, at der ved første ansøgningsrunde kun var én ansøgning. Der kommer forhåbentlig flere ved anden ansøgningsrunde, men dette er endnu uvist. Der er derfor en risiko for, at vi ender ud med et underforbrug på Puljen. Flere medlemmer af Styregruppen gjorde opmærksom på, at deres organisationer ikke søger, da der efter nedskæringer ikke længere er kapacitet i organisationerne til at bruge tid på ansøgninger udenfor kerneområdet. Sekretariatet og FU blev opfordret til at undersøge muligheden for at bruge penge, afsat til puljen, til andre typer af kapacitetsopbygning, samt mulighed/behov for at justere på puljens størrelse og/eller krav/muligheder/mål for ansøgere og projekter.</p>
Punkt 6	<p><b>Regeringens implementering af verdensmålene</b></p> <p>Berit Asmussen orienterede om, at UM har meddelt, at de har tænkt sig at lægge opfølgningen på verdensmålene ind i Dialogforum for Samfundsansvar. Dette er problematisk, da forummet ikke er oprettet med dette for øje samt kun har få - og ikke de rette - medlemmer ift. dette formål og det dermed vil udvande både arbejdet med CSR og opfølgningen på verdensmålene.</p> <p>Globalt Fokus vil modarbejde dette i samarbejde med andre medlemmer af Dialogforum og vil, indtil en bedre løsning bliver fundet, foreslå en alternativ multi-stakeholder platform, som Civilsamfundet vil prøve at få i stand i samarbejde med andre relevante interessenter.</p> <p>Der var bred enighed om tilgangen og stor kritik af UMs forslag. Tania Detlefsen foreslog at UPR kunne inddrages i den internationale opfølgning og også bruges til at</p>

	kritisere forslaget om, ikke at oprette en egentlig multistakeholder platform under regeringen.
Punkt 7	<p><b>VBN – hvad sker der?</b></p> <p>Birgitte Qvist-Sørensen fremlagde forslag til ny organisation ved navn Verdens Bedste Nyheder. Denne vil have stiftende generalforsamling tirsdag d. 23. August. Alle er inviterede.</p> <p>Foreningen vil have fem personer i bestyrelsen: to fra Civilsamfundet (fra CISU, 92-gruppen og Globalt Fokus), en fra Dansk Industri, en fra dansk erhverv samt en fra FN. I første omgang vælges civilsamfundsrepræsentanterne fra den arbejdsgruppe, der har lagt kræfter i udarbejdelsen af organisationen.</p> <p>Der er aftalt finansiering med UM. Erhvervslivet og civilsamfundet skal betale medlemsbidrag. FN lægger lokaler til rådighed.</p>
Punkt 8	<p><b>Kort fra foreningen og sekretariatet</b></p> <p>Dette punkt blev ikke nået. Berit Asmussen uddelte derfor skriftligt bilag med information fra foreningen og sekretariatet.</p>
Punkt 9	<p><b>Evt.</b></p> <p>På næste møde skal UPRs nye mandat diskuteres efter ønske fra Tania Detlefsen.</p>
Næste møde	<b>Mandag d. 26/9, kl. 13 - 15</b>